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12.   Kommunalbestyrelsesmßde R¬d-
huset kl. 18.00 

12. Bestyrelsesmßde, Birkelundg¬rd, 
kl. 19.30 

19.   Deadline for s-posten 
18. Generalforsamling, R¬dhusets kan-
tine, kl. 19.00 

26. S-posten udsendes, Birkelundg¬rd 
kl. 17.30 

27.   Mßde i byudviklingsgruppen, PrÞ-
stehusene 59., kl. 19.30 

 
Sildemßder, en ny m¬de, et nyt 

sted, et nyt tidspunkt  
Men der er stadig en rßd sild og 

tid til en god snak 
 

Der er dejligt gang i arbejds-
grupperne 

Alle kan vÞre med  

1.  

 
Vi ses til  

generalforsamling  
 

d. 18. april  
kl. 19.00 

I R¬dhusets kantine 

Socialdemokraterne i Albertslund  

 

S-posten  
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Medlemsblad for  

Socialdemokraterne i Albertslund. 

Redaktion: 

Jette Kammer Jensen (ansvarshavende) 
Britta S. Jßrgensen  (layout)
Britta.Schneider.Joergensen@skolekom.dk 

IndlÞg sendes eller mailes til: 

Jette Kammer Jensen 
Tranehusene 96, 2620, Albertslund 
Tlf  24 26 95 57 
e-mail: kammerjensen@webspeed.dk 

Deadline - se kalenderen bagest i bladet 

S-posten tilg¬r medlemmerne, Folkebib-
liotekerne, ABA, Albertslund Posten m.fl.  

Leveringsproblemer - kontakt 

Aage Jensen, tlf.. 60 35 05 02 
 

Jeg vil gerne vÞre medlem af Socialdemokratiet 

Navn: 

Adresse:   

By: Tlf.: Postnr.:  

E-mail:  

Ïnsker nedsat 
kontingent 

Ä P¬ grund af at vÞre fyldt 62 ¬r  
 

Dato:             /                 2016           Underskrift: 

Sendes til: Socialdemokraterne i Albertslund, v/ Else Boel, Stjernens Kvt. 5 C, 26.20  Albertslund 

 

 Information via mail:  
Tilmelding eller afmelding til:  
elseboel@stofanet.dk  
Husk ogs¬ at oplyse ny mailadresseò. 

Vi vil gerne kunne kontakte dig  
-   men vi mangler din mailadresse og 
telefonnummerðgerne mobil, s¬ vi 
kan sende en SMS 
S¬ send venligst oplysningerne til 
Else, der behandler alle oplysninger 
fortroligt 
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OrdinÞr generalforsamling  
18. april  R¬dhusets kantine kl. 19.00 

 
Dagsorden: 
1. Valg af dirigent 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Valg af referent  
4. Valg af stemmetÞllere 
5. Beretninger: 
 Kommunalpolitisk v/ borgmester Steen Christiansen  
 Organisatorisk v/ partiformand Karin Kring  
6. Regnskab v/ kasserer Else Boel  
7. Aktivitetsplan 2016  
8. Indkomne forslag  
9. Valg til bestyrelse 
  Formand (2 ¬r) P¬ valg: Karin Kring 
  SekretÞr   P¬ valg: Steen Poulsen 
  3 Bestyrelsesmedlemmer P¬ valg:   Jane Nannberg 
            Hakima Lakhrissi 
            Nikolaj K. Carlsen 
  3 Suppleanter Per Sheye, Aage B. Jensen og Claus Heje 
 
10. Valg af revisorer 
 2 revisorer  Jßrgen Lind og Astrid Hansen 
 2 revisorsuppleanter Jette Blom-Jensen og Susanne Winther-Nielsen 
11. Valg til kongres      3 delegerede      2 suppleanter 
12. Valg af fanebÞrer 
 FanebÞrer   Karsten Wennerberg  
 FanebÞrer suppleant  Per Gustafsson  
13. Valg til AOF 
 Bestyrelsesmedlem    Steen Poulsen  
 ReprÞsentantskabsmedlem Elisabeth Bentzen 
 
14. Eventuelt  
 
I bedes medbringe kaffe. Ïl og vand kan kßbes. Vi sßrger for lidt guf 
 
Vi sesðvenlig hilsen 
 
Karin Kring 
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Bestyrelsens forslag til generalforsamlingen Soci-
aldemokratiet Albertslund d. 18. april 2016. 
 
 
 
Kontingent. 
P¬ baggrund af at hovedbestyrelsen har vedtaget en kontingentfor-
hßjelse til kredsorganisationen foresl¬s det, at kontingentet i Al-
bertslund forhßjes fra kr. 400 kr. ¬rligt til 430 kr. ¬rligt for fuldt be-
talende medlemmer og fra 200 kr. ¬rligt til 215 kr. ¬rligt for nedsat 
kontingent. GÞldende fra 2017. 
 
S-Posten 
P¡ baggrund af partiforeningen ßkonomi foresl¬r bestyrelsen, at S-
Posten udkommer 6 gange ¬rligt i stedet for de nuvÞrende 11 gan-
ge ¬rligt. Ligeledes foresl¬r bestyrelsen, at det vil vÞre muligt at 
abonnere p¬ S-Posten elektronisk. 
 
VedtÞgtsÞndringer: 
 
Ä 8 Stk. 1. Medlemskontingentet.  
Foreningen fastlÞgger, efter nÞrmere regler vedtaget af partisty-
relsen, selv sit kontingent p¬ generalforsamlingen i april m¬ned. 
Kontingentet opkrÞves via den fÞlles kontingentopkrÞvning. 
 
Îndres til: 
Ä 8. Stk. 1. Medlemskontingentet.  
Foreningen fastlÞgger, efter nÞrmere regler vedtaget af partiets 
hovedbestyrelse, selv sit kontingent p¬ generalforsamlingen i april 
m¬ned.  
 
Dog reguleres kontingentet med de stigninger, som Hovedbestyrel-
sen m¬tte vedtage i forhold den andel af kontingentet, der g¬r til 
partikontoret og kredsen. 
 
Kontingentet opkrÞves via den fÞlles kontingentopkrÞvning.  
 
Ä 8 stk. 5. Tegningsrettigheder 
Foreningen tegnes af formand og kasseren.  
(òi fÞllesskabò udg¬r, idet det er en tilpasning til daglig praksis) 
 
Konsekvensrettelser: 
Partistyrelsen Þndres til Hovedbestyrelsen i vedtÞgterne 
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Gruppens hjßrne 

Ved borgmester Steen Christi-
ansen 
  
MinusvÞkst med V og DF 
 
Regeringen har reduceret til-
skuddet til kommunerne med 
2,4 mia. fra 2017 i form af det 
berßmte omprioriteringsbidrag. 
Det betyder omfattende bespa-
relser i kommunerne. I Alberts-
lund ca. 50 mio. de nÞste tre 
¬r. Det var derfor glÞdeligt, at 
der p¬ KLôs Topmßde i Aalborg 
d.10-11. marts var nÞsten en-
stemmig opbakning fra landets 
byrßdder til, at KLôs bestyrelse 
skal arbejde for at vi slipper af 
med omprioriteringsbidraget 
ved ßkonomiforhandlingerne til 
sommer.  
  
I Folketinget har Socialdemo-
kratiet stillet forslag om at om-
prioriteringsbidrager fßres tilba-
ge til kommunerne, som en 
samlet opposition st¬r bag.  
 
I skrivende stund har regerin-
gen og DF s¬ stillet et forslag 
om at det òbßrò fßres tilbage. 
Det er et politisk rßgslßr, der 
skal fjerne opmÞrksomheden 
fra, at   DF har accepteret om-
prioriteringsbidraget vedviden-
de, at det er den eneste mulig-
hed, der er for at  borger-
ligheden kan lave en finanslovs-
aftale.  
 

Kommunernes ßkonomi er sta-
dig i spil til finanslovsforhand-
lingerne, og inden da skal kom-
munerne s¬ finde besparelser 
for 2,4 mia kr, hvorefter penge-
ne m¬ske/m¬ske ikke kommer 
tilbage til kommunerne i form 
af puljer.  Regeringen og resten 
af bl¬ blok sÞtter simpelt hen 
det kommunale selvstyre ud af 
kraft ï og det i et valg¬r! 
  
Vi har politisk i gruppen lagt en 
superkritisk  linie ift. ompriori-
teringsbidraget ï og det fort-
sÞtter vi med.  
  
Sundhedshus og plejecenter 
i drift 
 
Sundhedshuset og plejecenter 
er nu taget i drift. Den meget 
svÞre opgave med at flytte be-
boerne fra ALBO og Kanalhuset 
er lykkes, p¬ trods af, at det er 
en meget svÞr opgave at flytte 
plejehjemsbeboere. Stor tak til 
medarbejderne og ledelse for at 
have lßftet denne opgave.  
  
Alle jeg mßder har kun rosende 
ord om Sundhedshuset ï b¬de 
selve bygningen, men nok s¬ 
vigtigt ogs¬ de mange aktivite-
ter. Det bliver en stor fordel for 
os at vi har f¬et samlet kom-
munens sundhedstilbud i et 
hus.  



{-ǇƻǎǘŜƴ {ƛŘŜ с 

 

 

Senest er cafeen taget i brug. 
Den drives af den socioßkono-
miske virksomhed Grennesmin-
de, og det ser meget lovende 
ud b¬de med menuen og an-
vendelsen. Jeg var forbi i dag 
og mßdte b¬de Þldre medbor-
gere og mßdregrupper. S¬dan 
skal det vÞre!  
  
Stations forpladsen med for-
sinkelse 
 
Hele forpladsen  ved stationen 
gennemg¬r i ßjeblikket omfat-
tende renovering, der betyder 
bedre forhold for buspassager-
ne ved af- og p¬stigning. Bedre 
forhold for cyklisterne og ikke 
mindst bedre tilgÞngelighed for 

gangbesvÞrede og handicappe-
de borgere.   
 
S¬ langt s¬ godt ï forh¬bentlig! 
DesvÞrre havde en af de fßrste 
r¬dgivere p¬ etableringen af 
elevatoren ved stationen glemt 
at tjekke med Banedanmark, 
hvilke krav der er til byggeri 
tÞt p¬ banen. Blandt andet skal 
Banedanmark overv¬ge arbej-
det gennem eksterne r¬dgivere, 
som refererer direkte til Ba-
nedanmark.  P¬ sidste KB-mßde 
besluttede vi at bevillige de 
ekstra penge, som det koster. 
S¬ forh¬bentlig er der en eleva-
tor p¬ plads i lßbet af efter¬ret.  
  
  

 

KÞre byudviklingsgruppe  

 

NÞste mßde i byudviklingsgruppen er onsdag den 27. april kl. 19.30 hos 
Steen Christiansen, PrÞstehusene 59. 
 
 
I Albertslund er der afsat en stor pose penge i 2016 til udskiftning af vejbe-
lysningen, status p¬ udbud og opstart p¬ vejene og udskiftning af lys p¬ ve-
jene.  
Flere grßnne omr¬der? 
Hvad sker der med ALBO/Kanalhuset. 
Spildevandsplan 1915-1924 er i hßring, hvad betyder det for borgerne i Al-
bertslund kommune 
 
Alle er velkommen. 
 
Venlig hilsen 
Per Sheye 
tlf.: 30316575 
E-mail: prs@webspeed.dk 
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Set fra sidelinjen 

Af Jette Kammer Jensen 
 
Dagtilbud - strategi 
Dette er Udviklingsstrategien 
for Dagtilbud i Albertslund kom-
mune for de kommende 7 ¬r.  
 
FÞllesskab og Mangfoldighed 
har vi kaldt den. Det har vi 
gjort fordi, dagtilbuddene i Al-
bertslund er mangfoldige i de-
res pÞdagogiske udtryk og vil-
k¬r. Vi ßnsker med denne stra-
tegi, at tydeliggßre og udtrykke 
en fÞlles faglig kvalitet og hold-
ning til at arbejde professionelt 
og fagligt pÞdagogisk med 
bßrns dannelse, lÞring, trivsel 
og udvikling i kommunen, sam-
tidig med vi vil vÞrne om 
mangfoldigheden og lokale inte-
resser og udtryk.  
 
S¬dan lyder indledningen til den 
44 sider lange udviklingsstrate-
gi for dagtilbud, som ogs¬ dag-
tilbudsloven foreskriver skal fin-
des i alle kommuner. 
 
Vi er jo inde i en periode med 
fler¬rige strategier, ¬rlige hand-
leplaner, dokumentation og 
evaluering, og bag denne pro-
ces gemmer sig mÞngder og 
atter mÞngder af arbejde, mß-
der, debatter etc. 
 
Og til sidst er der s¬ 44-siders 
lang strategi med alle de rigtige 
ord og med et lixtal s¬ hßjt, at 
der vil ï som Jens Mikkelsen 
sagde ï komme en pixi-
udgave!! 

 
Jeg fßler trang til at citere Hol-
berg: tal dansk din sorte hund! 
 
Og det var faktisk disse ele-
menter, der gav anledning til 
debatten i kommunalbestyrel-
sen ï ikke s¬ meget selve ind-
holdet af strategiplanen. Ang-
sten for at det videre arbejde, 
herunder ikke mindst dokumen-
tation og evaluering skulle fßre 
til fÞrre varme hÞnder . 
 
Strategiplanen kan ses p¬ kom-
munes hjemmeside. 
 
Lßftet blev, at evalueringen 
skal vÞre simpel og s¬ lidt 
tidskrÞvende som muligt. 
 
Kvalitetsrapport for skole-
omr¬det 
 
Hovedoverskriften burde m¬ske 
vÞre: det g¬r um¬deligt lang-
somt og der er godt med plads 
til forbedringer ï mildest talt. 
 
Selvom der er sket forbedrin-
ger, s¬  sniger vi os p¬ nogle 
omr¬der kun lige akkurat over 
landsgennemsnittet, og p¬ an-
dre omr¬der, ligger vi under 
landsgennemsnittet. 
 
Der var bred enighed om, at 
der er sm¬ forbedringer, men 
meget langt til m¬let. 
 
Kvalitetsrapporten kan ses p¬ 
kommunens hjemmeside. 
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Spredning af 2-sporgede 
bßrn. 
 
Enhedslisten havde stillet for-
slag om, at spredningen af 2-
sprogede bßr i daginstitutioner-
ne ophÞves, s¬ forÞldrene kan 
aflevere deres bßrn i den insti-
tution, der ligger nÞrmest bo-
pÞlen. 
 
Selvom forslaget endte med at 
blive sendt tilbage til Bßrne- og 
Skoleudvalget, s¬ faldt der dog 
ord i debatten, som afdÞkkede, 
at s¬vel Venstre som Enhedsli-
sten ikke lÞngere ßnsker 
spredningsmodellen. 
 
Integration er 2-sidet og hand-
ler dels om de, der skal integre-
res i majoritetssamfundet , dels 
om majoritetssamfundet, der 
skal tillade integrationen, derfor 
er det afgßrende vigtigt, at mß-
det mellem majoriteterne og 
minoriteterne finder sted ï der-
for spredningen. 
 
Hßjesteret har talt ï Al-
bertslund retter ind! 
 
Hßjesteret har afgjort, at kom-
munerne ikke kan Þndre en 
sag om sygedagpenge med til-
bagevirkende kraft. Det er eks. 
sket, hvis Ankestyrelsen har 
meddelt en kommune, at en 
sag skal behandles p¬ ny, og 
det s¬ har vist sig, at kommu-
nen p¬ den baggrund har m¬t-
tet Þndre afgßrelsen, og s¬ har 
gjort det med tilbagevirkende 
kraft. 
 
Det har Ankestyrelsen hidtil 

sagt ok til, men efter Hßjeste-
retsdommen, s¬ har Ankesty-
relsen ï klogelig nok ï meddelt 
kommunerne, at s¬dan gßr 
man ikke, og samtidigt p¬lagt 
kommunerne at undersßge om 
der er sager, som skal genvur-
deres, som det hedder i det 
sprog. 
 
I medierne har man kunnet lÞ-
se, at flere kommuner ikke har 
òkunnet findeò de p¬gÞldende 
sager. 
 
Men s¬dan gßr vi alts¬ ikke i 
Albertslund for òmed lov skal 
land byggesò, som der st¬r i 
indledningen til Jyske lov. Job-
centret har fundet sagerne, 
skriver til borgerne, og efterbe-
taler, hvis der skal efterbetales. 
 
Stor ros til Jobcentret. 
 
Uddannelse af ledige 
 
Albertslund g¬ imod strßmmen, 
og beslutter en sÞrlig uddan-
nelsesindsat for de 30-39-¬rige, 
som har grundskolen som hßje-
ste uddannelse ï og g¬r der-
med mod strßmmen fra Ven-
streregeringen om, at de bare 
skal se af komme i arbejde, for 
der  er arbejde for de, der vil 
arbejde. 
 
Der vil blive ivÞrksat en rÞkke 
indsatser for at f¬ fokus p¬ ud-
dannelse overfor m¬lgruppen. 
Jobcentret vil ivÞrksÞtte en 
oplysnings- og vejledningsind-
sats, som f¬r afklaret den en-
kelte lediges interesser, mulig-
heder og barrierer.  
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Der blive udviklet et sÞrligt ud-
dannelsesvejledningsforlßb til 
m¬lgruppen og der vil blive til-
budt forlßb til personer med 
lÞse-, stave, regnevanske-
ligheder samt problemer med 
dansk. Endelig vil der blive til-
budt kompetenceudvikling p¬ 
de relevante erhvervsuddannel-
ser. 
 
Som formand for HF & VUC 
Vestegnen kan jeg sige: vi er 
parate. 
 
Et drivhus! 
 
En boligejer har f¬et opfßrt et 
drivhus, der er 2,87 m hßjt og 
er placeret 2,1 m p¬ skel ï reg-
lerne er max. 2,5 m hßjt og 
mindst 2,5 m fra skel ï alts¬ i 
strid med reglerne. Ejendom-
men er i forvejen overbebyg-
get, idet kommunalbestyrelsen 
i 1983 dispenserede fra bebyg-
gelsesprocenten p¬ 28,3 ï med 
drivhuset kommer bebyggel-
sesprocenten op p¬ 31,5. S¬ 
ogs¬ her strider mod gÞldende 
regler. 

Derfor var indstillingen klar: 
drivhuset skal vÞk. 
 
Af debatten fremgik, at ejeren 
er 81 ¬r og havde f¬et drivhuet 
forÞret. 
 
Det blev omdrejningspunktet i 
debatten. 
 
Lighed for loven er et helt 
grundlÞggende princip i dansk 
ret, og det gÞlder for alle al-
dersgrupper. 
 
Det er ejeren bekendt, at det 
krÞver dispensation ï for en 
s¬dan sßgte ejeren i 1983. Det 
har jeg medtaget, fordi Venstre 
brugte som argument for endnu 
en dispensation, at ejeren hav-
de vÞret i god tro, og ogs¬ at 
det var en gave til en 81-¬rig. 
 
Et flertal valgte model: Med lov 
skal land bygges. 
 
Det var, hvad jeg valgte at 
bringe. 
 
 

 
 

Husk den ordinÞre generalforsamling  
18. april  R¬dhusets kantine kl. 19.00 
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Rundvisning af Mattias Tesfaye p¬ Christiansborg 
 
 
Af Marianne Ramberg Burchall 
 
 
 
 
 

P¬ en spÞndende dag i dansk politik havde Paw Ïstergaard Jensen 
arrangeret en rundvisning for medlemmer med Mattias Tesfaye, 
som rundviser.  
 
Det var den tirsdag, hvor Eva 
Kjer Hansen havde vÞret i sam-
r¬d i 4 timer og journalisterne 
stod klar til at g¬ online, s¬ snart 
dßren blev ¬bnet. Det blev en 
dag, hvor vi (ca. 25) fik set det 
vi normalt kun ser i tv. 
 
Mattias viste os rundt i Christi-
ansborg og fortalte en lang rÞk-
ke fakta, anekdoter og holdninger til forskellige emner. 

 
 
 
 
Undervejs i rundvisningen kom 
Mattias ind p¬, at der kort efter 
vores besßg vil 18 borgere fra 
Albertslund blive danske stats-
borgere. 
 

Vi fik set de tidligere statsmini-
stre, vandrehallen, grundlove-
ne, folketingssalen, statue af 
Svend Auken samt meget mere. 
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Opstart til kommunal politisk program 2017-2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Kom og vÞr med til at forme de nÞste 4 ¬rs 

Socialdemokraternes kommunalpolitiske program. 
 

Vi mßdes onsdag den 11. maj 2016 kl. 19.30  
i R¬dhusets kantine 

 
Aftenens forlßb: 
- Velkomst, opstart og arbejdet med programmet v/ Karin Kring 
- Politisk oplÞg til programmet  v/Steen Christiansen 
- Fßrste start og dialog i grupperne:  
VelfÞrd 
Kultur/Fritid 
Byudvikling/miljß 
Bßrn og unge  
 
Du kan lÞse vores nuvÞrende program p¬ vores hjemmeside:  
http://socalb.dk/det-vil-vi-med-albertslund/ 
 
Vi h¬ber s¬ mange som muligt kan deltage i gruppernes lßbende arbejde, s¬ vi 
kan f¬ den bedste inspiration til at kunne arbejde med programmet. 
 
Har du ikke mulighed for at komme, s¬ send en mail til:  
Karin.Kring@mail.dk  med besked om, hvilken arbejdsgruppe du gerne vil 
deltage i. S¬ f¬r du besked om nÞste mßde i gruppen.  
 
GlÞder os til at mßde jer.  
Med venlig hilsen  
Bestyrelsen 
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Midtvejskonference   -  status p¬ 2 İ ¬rs arbejde i 
kommunalbestyrelsen udvalgsformÞndene frem-
lagde  deres arbejde for de forsamlede 


